
PROTOKÓŁ Nr L/2022

z przebiegu L sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 20 czerwca 2022 r.

od godziny 1200 do 1525 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

  Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

  Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska,

  Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrz Wyrzyska,

  Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

  Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy,

  Ireneusz Subczyński – Radca Prawny;

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

  Rafał Głyżewski – Podinspektor ds. promocji,

  Adam Smełsz – Inspektor ds. informatyki,

  Magdalena Strzałkowska – Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek w Wyrzysku,

  Hanna Łapacz- Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku,

  Karolina Tryba-Nowak – Dyrektor Jednostki Gospodarki Komunalnej w Wyrzysku,

  Beata Borowczak – Kierownik Ośrodka Sportu i Rekreacji w Wyrzysku,

  Katarzyna Dzikowicz – Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury,

  Anna Kubich – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Gospodarki Odpadami,

  Anetta Jaworska – Kierownik Biura ds. zagospodarowania przestrzennego,

  Daria Stranz – Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami, Rolnictwa i Leśnictwa,

  Wiesław Nowicki – Kierownik Referatu Inwestycji, Remontów i Gospodarki Komunalnej,

  Ewelina Szmaglińska – Główny Specjalista ds. Gospodarki Odpadami,

  Anna Rzyduch – Komendant Straży Miejskiej,

  Edward Gaitkowski – Prezes PWiK w Wyrzysku Sp. z o. o.

Inni goście:

  Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

  Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3.

Porządek sesji:

1. Otwarcie sesji.
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

6. Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2021 rok:

1) przedstawienie raportu;

2) debata nad raportem;

3)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wyrzyska  wotum  zaufania  

za 2021 r.

7. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok:

1)  przedstawienie  sprawozdania  finansowego  i  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok;

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem  

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2021  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego;

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok.

8. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2021 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2021 rok;

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok;

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi  Wyrzyska z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok – uchwała w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2021 rok.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2022-2030;
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3)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  gminnego  zasobu  nieruchomości  Gminy  Wyrzysk

nieruchomości położonej w Osieku nad Notecią;

4) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

5)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w Wyrzysku na  II  półrocze  

2022 r.;

6)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

7)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

8)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

10. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

11. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

12. Wolne Głosy.

13. Zakończenie obrad.

Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło

15 radnych, tj. 100% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy).

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  Rady przedstawił  poszczególne  punkty  porządku  obrad.  Następnie  zapytał,

czy do przedstawionego porządku obrad są jakieś wnioski.

Nie wniesiono uwag.

Ad 4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący Rady  poinformował, że protokoły zwyczajowo dostępne są do wglądu w Biurze

Rady i była możliwość zapoznania się z ich treścią. W związku z powyższym zapytał, czy ktoś

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu.
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W związku  z  brakiem uwag  Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia
protokołu z XLIX Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła się w dniu 20 maja 2022 r.
W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania

uchwał Rady Miejskiej.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  sprawozdanie  z  działalności

międzysesyjnej  Burmistrza,  które  otrzymali  radni  kończy  się  na  dniu  2  czerwca,  gdyż  

w  późniejszym  terminie  mówczyni  przebywała  na  zwolnieniu  lekarskim  spowodowanym

wypadkiem w pracy. Mimo to, wszystkie zadanie były w tym czasie realizowane i nadzorowane

przez Zastępcę Burmistrza. Mówczyni poprosiła Pana Jacka Wiśniewskiego o zabranie głosu.

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza powiedział, że w związku z zaistniałą sytuacją wykonywał

wszystkie  obowiązki,  które  były  wcześniej  zaplanowane  oraz  te,  które  powierzyła  mu  Pani

Burmistrz. Mówca dodał, że jeśli chodzi o reprezentowanie Pani Burmistrz to 9 czerwca br. wziął

udział  w  nagraniu  w  Radiu  Nakło  na  temat  imprez  organizowanych  w  Gminie  Wyrzysk,  

z uwzględnieniem Dni Wyrzyska. W tym samym dniu Pan Wiceburmistrz spotkał się z Dyrektorem

Enea Operator i Jego Zastępcą. W tym samym dniu odbyło się kolejne spotkanie organizacyjne,

dotyczące dożynek w Gromadnie.  Dnia 10 czerwca mówca spotkał się z Przewodniczącym Izb

Rolniczych  -  Panem  Piotrem  Majem.  Kolejno,  11  czerwca  Pan  Wiśniewski  uczestniczył  

w 'Biegu Olka', a 12 czerwca w pikniku, który odbył się na stadionie w Wyrzysku. Zorganizowała

go  Rada  Rodziców Szkoły  Podstawowej  im.  Powstańców Wielkopolskich  w  Wyrzysku.  Dnia  

14  czerwca  Pan  Wiceburmistrz  wziął  udział  w  gminnym  konkursie  recytatorskim  dla

przedszkolaków zorganizowanym przez Szkołę Podstawową w Gleśnie. Później, 15 czerwca br.  

w Urzędzie Miejskim w Wyrzysku miało miejsce uroczyste pożegnanie Pani Alicji Badury, która od

1  września  przechodzi  na  emeryturę.  W  ostatnią  sobotę,  tj.18  czerwca  Pan  Wiceburmistrz

uczestniczył w imprezach z okazji 100-lecia TSK Orzeł w Osieku nad Notecią. Natomiast wczoraj

Pan Jacek Wiśniewski był obecny na gminnych zawodach strażackich.  Mówca dodał, iż w tym

czasie,  wraz  z  wszystkimi  pracownikami  urzędu  wykonywał  codzienne  zadania,  ale  

w szczególności te, które uwzględniały przygotowania do realizacji zadań, związanych z drugim

naborem z  Rządowego Programu Polski  Ład.  Przygotowywano się,  także  do  trzeciego naboru,

który prawdopodobnie zostanie  ogłoszony najpóźniej  jesienią tego roku. Gmina koncentruje  się
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przede  wszystkim  na  możliwościach  pozyskania  środków  zewnętrznych  i  to  obecnie  zajmuje,

najwięcej  czasu.  Poza  wymienionymi,  Pan  Wiśniewski  oraz  pracownicy  Urzędu  Miejskiego

wykonywali swoje zadania w tym również takie, które pojawiały się z dnia na dzień. Na przykład

wpłynęły dwa kolejne zapytania, dotyczące sprawy przejazdów Jadwiżynie. W tej sprawie było już

wcześniej wiele odpowiedzi skierowanych do różnych instytucji, posłów, biur poselskich, wójtów,

starostów, ale  jeszcze pojawiają  się  kolejne.  Jednak najwięcej  czasu ww. okresie,  zarówno Pan

Jacek Wiśniewski, jak i pracownicy poświęcili na odpowiedzi do zapytań, które złożył na piśmie

Pan radny Stefan Wełniak. Było ich aż 5 i szczególnie to pytanie dotyczące wynagrodzeń wzbudziło

najwięcej reakcji. Pan Wiceburmistrz odebrał w tej sprawie kilkanaście telefonów od różnych osób,

szczególnie mieszkańców, którzy zainteresowali się pytaniem, gdyż jest ono umieszczone w BIP-ie.

Mówca  musiał  na  te  pytania  odpowiadać,  bo  nie  dla  każdego  jest  jasne,  że  na  przykład

wynagrodzenie  burmistrza  ustala  Rada  w drodze  uchwały.  Tylko  ma  kompetencje  do  ustalania

wynagrodzenia  burmistrza.  Oczywiście  Pani  burmistrz  ustala  wynagrodzenia  i  składniki

wynagrodzeń dla pracowników. Pan Jacek Wiśniewski przypomniał, że dla Burmistrza, Zastępcy

Burmistrza,  Skarbnika  i  Sekretarza  wynagrodzenie  składa  się  z  kilku  części.  Pierwszą  z  nich  

i  najważniejszą  jest  płaca  zasadnicza.  Wynika  ona  z  tabel  zamieszczonych  w rozporządzeniu  

w  sprawie  wynagradzania  pracowników  samorządowych.  Kolejnym  składnikiem  jest  dodatek

funkcyjny, jeśli taki przysługuje. Ww. rozporządzenie określa jego wysokość. Poza tym jest jeszcze

dodatek specjalny. Dodatek specjalny jest wypłacany czy przyznawany pozostałym pracownikom,

poza Panią Burmistrz. Oczywiście tylko wtedy, kiedy wykonują zadania, które wykraczają poza ich

standardowe przydziały obowiązków. Tak jak w innych zakładach pracy na przykład funkcjonuje

dodatek premiowy czy premia, tak w urzędzie premii nie ma. W urzędzie tą część wynagrodzenia

stanowią  właśnie  dodatki  specjalne.  W wielu  zakładach  czy  jednostkach  funkcjonuje  fundusz

premiowy.  Znane  bardzo  blisko  Panu  radnemu  Stefanowi  Wełniakowi,  Przedsiębiorstwo

Wodociągów i Kanalizacji  w Wyrzysku właśnie takim systemem się posługuje,  czyli  systemem

premiowym. Mówca dodał, że w ciągu jednego roku sześciu pracowników oczyszczalni ścieków

otrzymało wynagrodzenie premiowe łącznie o wysokości 20.000,00 zł.  Więc to też nie są małe

pieniądze.  Następnie  Pan  Jacek  Wiśniewski  skierował  do  Pana  radnego  prośbę,  aby  częściej

uzyskiwał informacje bezpośrednio od pracowników Urzędu, gdyż jako radny ma do tego takie

prawo.  Często  sama  odpowiedź  na  pytanie,  dotyczące  wynagrodzeń  to  20  stron  tekstu,  który

należało  skonsultować  chociażby  z  radcami  prawnymi  tak,  żeby  nie  naruszyć  dóbr  osobistych

niektórych osób. Jeżeli  pytamy o wynagrodzenia to trzeba pamiętać, że dla niektórych osób po

prostu  się  nie  ujawnia  wynagrodzeń,  bo  byłoby  to  imienne  przypisanie  konkretnych  kwot  do

konkretnych osób. Taką odpowiedź trzeba było bardzo ostrożnie sformułować. Zajmuje to masę

czasu. Pan Wiceburmistrz wszystkie te odpowiedzi musi też dokładnie przejrzeć i skonsultować  

z  radcą.  W związku z  tym kieruje  do Pana Radnego Stefana Wełniaka  prośbę,  żeby starać się
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korzystać z tych możliwości, które każdy radny posiada. Można skorzystać z BIP-u jeżeli chodzi 

o wynagrodzenia niektórych osób np. kierowników. Są one jawne, bo są publikowane oświadczenie

majątkowe, więc łatwo sprawdzić kto i jakie wynagrodzenia pobierał w ciągu poprzedniego roku.

Pan  Jacek  Wiśniewski  nadmienił,  iż  ze  względu  na  liczne  zapytania  ze  strony  Pana  Stefana

Wełniaka, trudno się skupić na bieżących zadaniach. Szczególnie tym pracownikom, którzy mają

wyznaczone terminy czasowe, na przykład jeśli chodzi o składanie ofert na różnego rodzaju zadania

czy projekty, brakuje po prostu czasu.

Radny Stefan Wełniak odniósł się do tego, co powiedział Pan Jacek Wiśniewski. Mówca przytoczył

tutaj dwie sprawy z którymi jako radny i mieszkaniec nie może się zgodzić. Już wcześniej, podczas

posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku wspominał,

że jeżeli  chodzi  o  sprawę Przedsiębiorstwa Wodociągów i  Kanalizacji  w Wyrzysku to jest  ono

finansowane w większości z pieniędzy podatników. Tak samo jest tutaj finansowany Urząd Miejski

w Wyrzysku i pracownicy Urzędu.

Sprawozdanie Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  stanowi  załącznik  nr  4

do protokołu.

Informacja z wykonania uchwał Rady Miejskiej, stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad 6. Raport o stanie Gminy Wyrzysk za 2021 rok:

1) przedstawienie raportu;

(…)

2) debata nad raportem;

(…)

3)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia  Burmistrzowi  Wyrzyska  wotum  zaufania  

za 2021 r.

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.

(…)

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał,  kto jest  za udzieleniem Burmistrzowi

Wyrzyska wotum zaufania za 2021 rok?
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Wyniki głosowania

 ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

PRZECIW (1)

Stefan Tomasz Wełniak

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Beata Królik

W obecności 15 radnych – 13 głosami „za” Rada podjęła uchwałę Nr L/492/2022, która stanowi

załącznik nr 6 do protokołu.

O godz. 13:50 przewodniczący obrad zarządził 10 minut przerwy.

O godz. 14:00 wznowiono obrady.

Ad 7.  Sprawozdanie  finansowe i  sprawozdanie z  wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za  

2021 rok:

1) przedstawienie sprawozdania finansowego i  sprawozdania z  wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego;

Skarbnik  Gminy,  Pani  Teresa  Mikołajczak  przedstawiła  w  skrócie  sprawozdanie  finansowe

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok.

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy powiedziała,przedstawione Wysokiej Radzie i Regionalnej

Izbie Obrachunkowej sprawozdanie zawiera: bilans z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk, łączny

bilans  jednostki  budżetowej  i  samorządowego  zakładu  budżetowego,  łączne  zestawienie  zmian

funduszu jednostki, łączny rachunek zysku i strat jednostki oraz informację dodatkową do bilansu.

Jest  to  dokument  zawierający  zestawienie  danych  liczbowych.  Jest  uporządkowanym

przedstawieniem sytuacji finansowej i finansowego wyniku działalności. Sprawozdanie finansowe

dotyczy roku obrotowego dla jednostki samorządu terytorialnego i jest to rok kalendarzowy oraz

sporządza się je na dzień bilansowy jednostki, jako dla całości. Dane podstawowe, znajdujące się 

w bilansie,  przedstawiają wynik finansowy działalności. Bilansy z wykonania budżetu jednostki

samorządu  terytorialnego  za  2021  rok,  po  stronie  aktywów  wynosiły  –  6.450.081,72  zł.
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Zobowiązania wobec budżetu na dzień 31 grudnia 2021 roku wynosiły 3.000.532,40 zł. Pozostałe

zobowiązania to 19.992,33 zł. Wydatki niewygasające - wydatki, które nie wygasają z upływem

roku budżetowego i których okres realizacji jest przesunięty do końca czerwca następnego roku,  

a ich kwota wynosiła 39.999,80 zł. W rozliczeniach międzyokresowych uwzględniono subwencję

oświatową w wysokości 926.642,00 zł,  która wpłynęła w miesiącu grudniu,  a dotyczy miesiąca

stycznia. Te wielkości umożliwiają obliczenie wyniku wykonania budżetu na koniec roku i jest to

kwota  5.797.579,52  zł.  Następnie Pani  Teresa  Mikołajczak poinformowała,  iż  budżet  Gminy

Wyrzysk  uchwalony  był  przez  Wysoką  Radę  w  następujących  kwotach.  Dochody  budżetu

67.471.478,00  zł;  wydatki  budżetu  65.601.988,09  zł  przy  nadwyżce  budżetu  1.869.489,91  zł.  

W  ciągu  roku  budżet  zmieniany  był  uchwałami  Rady  i  zarządzeniami  Burmistrza  zgodnie  

z  kompetencjami,  jakie  te  organy  posiadają. Po  zmianach  dochody  zostały  ustalone  w kwocie

77.941.065,34  zł.  Na  te  dochody  składają  się  dochody  majątkowe w kwocie  3.998.787,18  zł  

i dochody bieżące w kwocie 73.942.278,16 zł. Wydatki budżetu zostały na koniec roku ustalone  

w  kwocie  75.006.845,27  zł.  Natomiast  nadwyżka  w  kwocie  2.934.220,07  zł.  Wydatki  ogółem

podzielone są na wydatki majątkowe i wydatki bieżące. Wydatki majątkowe były zaplanowane na

kwotę 6.512.016,94 zł, a wydatki bieżące na kwotę 68.494.828,33 zł. Biorąc pod uwagę wykonanie

budżetu to dochody zrealizowano w wysokości 76.719.694,18 zł,  co stanowi 98% planowanych

dochodów, w tym dochody bieżące wykonano w kwocie 72.891.323,70 zł, a dochody majątkowe 

w kwocie 3.828.370,48 zł.  Dochody majątkowe, które były wykonane to m.in.: dofinansowanie ze

środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w kwocie 1.471.902,67 zł na zadanie „Osiek nad

Notecią  –  przebudowa  ul.  Przemysłowej”; dofinansowanie  ze  środków  Rządowego  Funduszu

Inwestycji Lokalnych na zadania „Wyrzysk- Przebudowa ulicy Leśnej w kierunku ulicy Podgórnej”

w  kwocie  300.000,00  zł  oraz  „Przebudowa  świetlicy  wiejskiej  w  Bąkowie  wraz  

z  zagospodarowaniem  terenu”  w  kwocie  600.000,00  zł;  dofinansowanie  z  Województwa

Wielkopolskiego  do  budowy  dróg  dojazdowych  do  gruntów  rolnych  w  kwocie  210.250,00  zł

dotyczyło  zadania  „Wyrzysk-  Przebudowa ulicy  Leśnej  w kierunku  ulicy  Podgórnej”.  W skład

dochodów wchodzi również zwrot od Wojewody Wielkopolskiego wydatków wykonanych w 2020

roku  z  funduszu  sołeckiego  w  wysokości  47.094,51  zł  oraz  dochody  wykonane  związane  

z  gospodarką  gruntami  i  nieruchomościami  w  wysokości  698.810,40  zł,  w  tym  z  tytułu

przekształcenia  użytkowania  prawa  wieczystego  przysługującego  osobom  fizycznym  w  prawo

własności 39.112,27 zł oraz z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania

wieczystego nieruchomości w kwocie 659.698,13 zł.  Pomimo takiego wykonania dochodów, na

koniec roku powstały należności w kwocie 5.703.080,56 zł. Wśród tych należności są zaległości,

które  są  po  terminie  płatności  i  wynosiły  4.906.352,09  zł,  w  tym  kwota  2.879.803,13  zł  to

zaległości dotyczące należności alimentacyjnych, które są zaległościami realizowanych dochodów

budżetu państwa. Zaległości  zostały objęte  postępowaniem upominawczym oraz egzekucyjnym,
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wobec podatników zalegających z płatnością trwa procedura mająca na celu ściągnięcie zaległości

podatkowych. Na  należności,  przy  których  czynności  egzekucyjne  nie  przynoszą  pozytywnego

skutku  ustanowione  został  hipoteki  sądowe.  Należności  dotyczące  dochodów  gminy  to  kwota

2.823.277,43 zł, w tym zaległości 2.026.548,96 zł. Na koniec 2021 roku skutki obniżenia górnych

stawek podatków wynosiły 925.114,95 zł. Skutki udzielonych ulg i zwolnień obliczone za okresy

sprawozdawcze  wynosiły  20.310,16  zł.  Burmistrz  Wyrzyska  nie  dokonała  umorzeń  zaległości

podatkowych. Burmistrz Wyrzyska rozłożyła na raty kwotę 66.920,00 zł. Wydatki zrealizowano  

w wysokości  70.922.114,66  zł,  co  stanowi  95% planu. Wydatki  bieżące  wykonano  w  kwocie

65.615.430,34 zł,  co  stanowi  96% planu,  a  wydatki  majątkowe w kwocie  5.306.684,32  zł,  co

stanowi 82% planu. Z powyższego wynika, że wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych

dochodów bieżących o kwotę 7.275.893,36 zł, co spełnia wymogi art. 242 ust. 2 ustawy o finansach

publicznych.  Nadwyżka  budżetu  na  koniec  roku  planowana  była  w  kwocie  2.934.220,07  zł,  

a zostało wykonane w wysokości 5.797.579,52 zł. Planowane przychody w kwocie 3.276.351,93 zł,

zostały  wykonane  w  wysokości  3.771.949,67  zł.  Stanowi  to  115% planu  i  składają  się  na  to

zaangażowane wolne środki  w kwocie  3.579.086,99 zł  oraz  niewykorzystane  środki  pieniężne  

z tytułu dochodów ze sprzedaży napojów alkoholowych w wysokości 192.862,68 zł,  o których

mowa  w  art.  217  ust.  2  ustawy  o  finansach  publicznych.  Planowane  rozchody  w  wysokości

6.210.572,00 zł  zrealizowano w 100 %, w tym dotyczące spłat  kredytów i pożyczek w kwocie

4.109.614,00 zł zgodnie z terminami płatności wynikającymi z zawartych umów oraz w kwocie

2.100.958,00 zł z tytuły przelewów na rachunki lokat. Ze sprawozdania o stanie zobowiązań Gminy

Wyrzysk wg tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 r.

wynika, że zobowiązania z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek na koniec 2021 roku wynosiły

26.106.045,00 zł. Łączna kwota długu gminy na dzień 31 grudnia 2021 r. nie przekroczyła 60%

wykonanych  dochodów  gminy  i  wynosiła  34,03%.  Na  koniec  okresu  sprawozdawczego

zobowiązania wynosiły 2.880.204,03 zł i są to zobowiązania niewymagalne.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok;

Skarbnik  Gminy,  Pani  Teresa  Mikołajczak poinformowała,  że  podjęta  została  Uchwała

Nr  SO-15/0954/199/2022  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu

z dnia 29 kwietnia 2022 r. w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta

i Gminy Wyrzysk za rok 2021 wraz z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami. Skład

Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w osobach: Przewodnicząca - Pani Edyta

Zastrow  oraz  członkowie  -  Pani  Monika  Paczyńska  i  Pani  Marzena  Węckowicz  wydał  opinię

pozytywną z uwagą. Przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania niniejszej  opinii
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było  sprawozdanie  roczne  z  realizacji  budżetu  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk  w  roku  2021  oraz

informacja  o  stanie  mienia  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk.  Skład  Orzekający  zapoznał  się  także  

z uchwałą budżetową wg stanu na dzień 31 grudnia 2021 r. (po zmianach), Wieloletnią Prognozą

Finansową na lata 2021-2030 (po zmianach) oraz ze sprawozdaniami budżetowymi jednostki za

2021 rok. Skład Orzekający wyraził opinię pozytywną z uwagą, która dotyczyła części opisowej

sprawozdania  o  zrealizowanych  dochodach  i  wydatkach  z  opłat  za  gospodarowanie  odpadami

komunalnymi.  W informacji  brakowało  uszczegółowienia  jaka  część  z  tych  wydatków  została

poniesiona na poszczególne cele określone w art. 6r ust. 2 – 2c ustawy o utrzymaniu czystości  

i porządku w gminach.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy

Wyrzysk za 2021 rok stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

3)  dyskusja  nad  przedstawionym  sprawozdaniem  finansowym  i  sprawozdaniem  

z  wykonania  budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2021  rok  wraz  z  informacją  o  stanie  mienia

komunalnego;

Radny  Leszek  Matuszewski powiedział,  że  Komisja  Rewizyjna  zebrała  się  na  posiedzeniu

absolutoryjnym w dniu 30 maja br. Radny dodał, że najważniejszą z informacji jest ta, iż na dzień

31 grudnia 2021 roku planowana w wysokości 2.934.220,07 zł nadwyżka budżetu Gminy Wyrzysk

wyniosła 5.797.579,52 zł. Jest to efekt działania całego sztabu ludzi i ich racjonalnego podejścia.

Mówca  podkreślił  też,  że  poziom  zadłużenia  na  dzień  31  grudnia  2021  roku  wyniósł  

26.106.045,00 zł, co stanowiło 34,03% wykonanych dochodów. Jest on o 10% niższy niż na koniec

2020 roku.  Środki  z  budżetu  Gminy  dysponowane  są  w sposób racjonalny,  w związku  z  tym

Komisja  Rewizyjna jednogłośnie  opiniuje  pozytywnie  sprawozdanie finansowe i  sprawozdanie  

z wykonania budżetu.

Radny  Włodzimierz  Michalski przedstawił  stanowisko Klubu Radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  

w sprawie  udzielenia Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021

rok.  Klub radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  stwierdza,  że  polityka  finansowa prowadzona  przez

Burmistrza Wyrzyska jest prawidłowa. Realizowane są projekty inwestycyjne, które są niezbędne

do wywiązywania się z nałożonych na gminę obowiązków wynikających z ustawy o samorządzie

gminnym, w tym związanych ze zbiorowym zaspokojeniem potrzeb wspólnoty jako zadania własne

gminy. Działania Pani Burmistrz są przykładem odpowiedzialnego gospodarowania powierzonymi

środkami publicznymi w celu realizacji zadań własnych i zleconych przypisanych przez Państwo na

mocy obowiązujących przepisów prawa.  Kierując się zasadą,  że przedmiotem absolutorium jest

wykonanie  budżetu,  tj.  zrealizowanie  dochodów  i  wydatków  oraz  przychodów  i  rozchodów  

w  stosunku  do  wielkości  zaplanowanych  za  miniony  rok,  uwzględniając  pozytywne  opinie
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Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku,

radni  Klubu  Radnych  „Wspólnie  dla  Gminy”  będą  głosować  za  udzieleniem  absolutorium

Burmistrzowi Wyrzyska za 2021 rok.

4)  podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok.

Przewodniczący  komisji  obradujący  w  dniach  13  i  14  czerwca  2022  r.  przedstawili  opinie

poszczególnych komisji na temat sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.

Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały.  Następnie  zapytał,  czy  do  przedstawionego

projektu  uchwały  radni  mają  pytania.  W związku  z  brakiem pytań  Przewodniczący  przystąpił

do  głosowania  w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok.

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/493/2022,

która stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Ad 8. Absolutorium dla Burmistrza Wyrzyska za 2021 rok:

1)  przedstawienie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie

udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu  Gminy

Wyrzysk za 2021 rok;

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej - Leszek Matuszewski poinformował, że Komisja Rewizyjna

na posiedzeniu w dniu 30 maja 2022 r. podjęła uchwałę Nr 1/2022 w sprawie wniosku o udzielenie
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absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2021 rok. Komisja Rewizyjna jednogłośnie pozytywnie

zaopiniowała wykonanie  budżetu  Gminy Wyrzysk za 2021 r.  W związku z  czym wnioskowała

do Rady Miejskiej w Wyrzysku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2021 rok.

Uchwała Nr 1/2022 Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej  w Wyrzysku z dnia 30 maja 2022 roku

w  sprawie  wniosku  o  udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  za  2021  rok  stanowi

załącznik nr 9 do protokołu.

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  

z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok;

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  -  Leszek  Matuszewski poinformował,  że  Skład  Orzekający

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  13  czerwca  2022  roku  podjął  uchwałę  

Nr  SO-15/0955/215/2022  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady

Miejskiej  w  Wyrzysku  o  udzielenie  Burmistrzowi  Wyrzyska  absolutorium  z  tytułu  wykonania

budżetu za 2021 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony

Zarządzeniem nr 8/2022 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 kwietnia

2022 roku (ze zm.) w składzie:  Przewodnicząca Pani Edyta Zastrow, członkowie: Pani Monika

Paczyńska i Pani Marzena Węckowicz.

Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej  w Wyrzysku nie wniosła zastrzeżeń do sposobu wykonania

budżetu  Miasta  i  Gminy  Wyrzysk.  Na  podstawie  dokonanej  oceny  Komisja  Rewizyjna  Rady

Miejskiej w Wyrzysku zaopiniowała pozytywnie wykonanie budżetu za rok 2021 i sformułowała

wniosek o udzielenie Burmistrzowi Wyrzyska absolutorium. Mając powyższe na uwadze,  Skład

Orzekający  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Poznaniu  wyraził  opinię,  że  wniosek  Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z wykonania budżetu za 2021 rok jest należycie uzasadniony.

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej

w Wyrzysku w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

3)  poddanie  pod  głosowanie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania  budżetu

Gminy Wyrzysk za 2021 rok – uchwała w sprawie  udzielenia  absolutorium Burmistrzowi

Wyrzyska za 2021 rok.
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Przewodniczący  Rady  poddał  pod  głosowanie  wniosek  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej

w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Wyrzyska  z  tytułu  wykonania

budżetu  Gminy  Wyrzysk  za  2021  rok,  a  tym  samym  podjęcie  uchwały  w  sprawie  udzielenia

absolutorium Burmistrzowi Wyrzyska za 2021 rok.

W związku z powyższym Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem wniosku Komisji

Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  w  sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi

Wyrzyska z tytułu wykonania budżetu Gminy Wyrzysk za 2021 rok?

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 

Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)

Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W obecności 15 radnych – 13 głosami „za” Rada podjęła uchwałę Nr L/494/2022, która stanowi

załącznik nr 11 do protokołu.

Ad 9. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2022r.;

Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy powiedziała, że wp

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził  głosowanie w sprawie zmian w budżecie  Gminy Wyrzysk na  

2022 r. wraz z autopoprawką;

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
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Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/495/2022,

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata

2022-2030;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2022-2030.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Roman 
Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Beata Królik, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/496/2022,

która stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

3)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  do  gminnego  zasobu  nieruchomości  Gminy  Wyrzysk

nieruchomości położonej w Osieku nad Notecią;

Nie podjęto dyskusji.
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Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do gminnego

zasobu nieruchomości Gminy Wyrzysk nieruchomości położonej w Osieku nad Notecią.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

W  obecności  15  radnych  –  15  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/497/2022,

która stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

O godz. 14:48 salę obrad opuścił radny Piotr Radwański.

4) uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 
Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Piotr Wiesław Radwański

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/498/2022,

która stanowi załącznik nr 15 do protokołu.
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O godz. 14:49 salę obrad opuścił radny Andrzej Głąb i do końca obrad był nieobecny.

O godz. 14:50 na salę obrad wrócił radny Piotr Radwański.

5) przyjęcia planu pracy Komisji  Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze  

2022 r.;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej

Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander 
Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr 
Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell
PRZECIW (1)
Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Andrzej Janusz Głąb

W  obecności  14  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/499/2022,

która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

O godz. 14:55 salę obrad opuścił radny Włodzimierz Michalski.

6)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw  Społecznych  i  Bezpieczeństwa  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.
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Przewodniczący  obrad  zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Spraw

Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander 
Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard 
Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Andrzej Janusz Głąb, Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  13 radnych  –  13 głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/500/2022,

która stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

7)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Finansów 

i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.;

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander 
Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Piotr Wiesław Radwański, Ryszard 
Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (2)
Andrzej Janusz Głąb, Włodzimierz Ireneusz Michalski

W  obecności  13  radnych  –  13  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/501/2022,

która stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

O godz. 14:59 na salę obrad wrócił radny Włodzimierz Michalski.
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8)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Rady  Miejskiej  

w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

Nie podjęto dyskusji.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego podczas posiedzeń

w dniach 13 i 14 czerwca 2022 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa 

i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2022 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (14)
Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 
Bogdański, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander 
Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Piotr 
Wiesław Radwański, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
NIEOBECNI (1)
Andrzej Janusz Głąb

W  obecności  14  radnych  –  14  głosami  „za”  Rada  podjęła  uchwałę  Nr  L/502/2022,

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

Opinie  komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  dotyczące  materiałów  na  L  sesję  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku w dniu 20 czerwca 2022 r. stanowią załącznik nr 20 do protokołu.

Ad  10.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach

podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Nie podjęto dyskusji.

Ad 11. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Marian Królak – sołtys wsi Konstantynowo powiedział, że stan dróg powiatowych jest bardzo zły.

Obkaszanie poboczy też zostawia wiele do życzenia.  Zdaniem Pana Królaka jest  to wyrzucanie

pieniędzy w błoto, gdyż na większości odcinków dróg powiatowych jest wykoszone jedynie 20 cm

pobocza. Jeśli chce się wyjechać z drogi podporządkowanej to trzeba dojechać, aż do osi jezdni,

żeby cokolwiek zobaczyć. Po zimie nie zostały naprawione też dziury w jezdni, a jej obrzeża są
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odłamane. Następnie sołtys poruszył temat znaków drogowych, o których mówił też podczas sesji

wrześniowej  w 2021  r.  Znaki  bezpośredniego  bezpieczeństwa  zostały  natychmiast  naprawione.

Natomiast, według otrzymanej wówczas odpowiedzi, znaki informacyjne i drogowskazy miały być

uzupełnione do końca listopada 2021 r., a nie są zrobione do dnia dzisiejszego.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział,  że  z  wystąpienia sołtysa  wsi  Konstantynowo

zostanie sporządzony wyciąg z protokołu,  który następnie zostanie przekazany do Powiatowego

Zarządu Dróg w Pile.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poinformowała, że niejednokrotnie robiono zdjęcia

dróg powiatowych wraz z chodnikami i monitowano o wykoszenie poboczy oraz o oczyszczenie

chodników. Mówczyni podziękowała za głos Pana Mariana Królaka w tej sprawie, który wzmocni

prośby Gminy Wyrzysk o prawidłową realizację utrzymania czystości dróg. Trzy tygodnie temu do

Powiatowego Zarządu Dróg w Pile zostało wysłane pismo wraz z dokumentacją  fotograficzną  

i prośbą o interwencję, ale nie otrzymano żadnej odpowiedzi.

Mateusz Jaremko – sołtys wsi Żelazno powiedział, że zgadza się ze słowami Pani Burmistrz i Pana

Mariana  Królaka.  On także  robił  dokumentację  zdjęciową,  którą  wysłał  bezpośrednio  do  Pana

Dyrektora.  Pytał,  dlaczego  nie  zostały  wykonane  remonty  po  okresie  zimowym.  Do  dnia

dzisiejszego  Pan  Jaremko  nie  otrzymał  odpowiedzi.  Następnie  mówca  zwrócił  się  do

Przewodniczącego Rady z pytaniem, czy byłaby możliwość ponownego zapraszania Radnych Rady

Powiatu na sesje? Zapominają Oni, że w Gminie Wyrzysk też są zadania do wykonania.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że chyba zbliża się ten moment, w którym będzie

można  wrócić  do  starego  zwyczaju  zapraszania  Radnych  Rady  Powiatu  na  sesje.  Natomiast

zgłoszenie Pana Mateusza Jaremko, również zostanie przekazane w formie wyciągu z protokołu do

Powiatowego Zarządu Dróg w Pile.

Ad 12. Wolne głosy.

Radny Ryszard Janowiak podziękował za ukształtowanie koron drzew przy ul. Lipowej w Osieku

nad Notecią.

Radny  Piotr  Banach powiedział,  że  po  posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku

wiadomo, iż będzie sesja nadzwyczajna. W związku z tym, wspólnie z radnymi z klubu „Wspólnie

dla Gminy” apeluje, aby było to o godz. 8:00.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że chciałby przedstawić kilka pytań i próśb od mieszkańców.

Osoby sprzedające na placu targowym w Osieku nad Notecią zwróciły się do radnego z takim

problemem,  że  nie  ma  tam  toi  toi.  Mieszkańcy  ul.  Kwiatowej  w  Osieku  zgłosili,  że  firma

obsługująca wywóz śmieci wyjeżdża z ul. Kwiatowej na ul. Wyrzyską „górą”, niszcząc przy tym to,

co było zrobione przez Powiat Pilski i Województwo Wielkopolskie. Radny uważa, że powinna tam

być założona barierka, żeby nikt nie mógł wyjeżdżać. Następnie radny powiedział, że na ul. Leśnej,
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przy przejeździe kolejowym obok zjazdu na ul.  Bohaterów jest  wyrwa. Zostało to zrobione po

przyłączaniu  do  kanalizacji.  Mówca poprosił,  aby zostało  to  jak  najszybciej  uzupełnione  przez

PWiK  Sp.  z  o.  o.  w  Wyrzysku.  Następnie  Pan  Wełniak  nawiązał  do  wypowiedzi  Pana

Wiceburmistrza w punkcie „Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym,  

w tym z wykonania uchwał”. Radny odebrał to tak, jakby Pan Wiśniewski sugerował, że ma On coś

wspólnego ze sprawą przejazdu kolejowego w Jadwiżynie. Pan Wiceburmistrz opowiadał, że do

Urzędu wpłynęły dwa pisma w tej sprawie i nagle nawiązał do zapytań oraz interpelacji radnego.

Pan Wełniak nie ma z tą sprawą nic wspólnego. Następnie radny zapytał jak daleko są sprawy

związane z budową szybkiej kolei  przez Osiek nad Notecią? Nigdzie nie  ma informacji  na ten

temat, a ludzie o to pytają.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska odpowiedziała, że problemy, o których mówił Pan

Stefan  Wełniak,  takie  jak  dziura  czy  zabezpieczenie  wjazdu  wystarczyło  bez  zwłoki  zgłosić

bezpośrednio  u  pracownika  merytorycznego.  Numery  telefonów  do  poszczególnych  referatów

znajdują się na stronie Urzędu oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeśli chodzi o temat kolei,

to nic nowego nie jest w tej sprawie wiadome. Następnie mówczyni powiedziała, że nie odniosła

wrażenia, aby w swojej wypowiedzi Pan Wiceburmistrz cokolwiek sugerował Panu Wełniakowi,  

że ma On związek z pytaniami o przejazd kolejowy w Jadwiżynie.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka dodał, że on również nie odniósł wrażenia, iż Pan Wełniak jest

kojarzony z ww. sprawą.

Jacek  Wiśniewski  –  Zastępca  Burmistrza powiedział,  że  Jego  zamiarem  absolutnie  nie  było

powiązanie osoby radnego Pana Stefana Wełniaka ze sprawą przejazdu kolejowego w Jadwiżynie.

Następnie mówca wyjaśnił, iż w Osieku nad Notecią nie ma placu targowego. Nie są tam pobierane

takie opłaty, jak ma to miejsce na targowisku w Wyrzysku, ale Pan Wiśniewski postara się jeszcze

tę kwestię wyjaśnić. Jeśli chodzi o zgłoszenie mieszkańców ul. Kwiatowej to jest ono bardzo ważne

i  mówca  zadeklarował,  że  zostanie  to  sprawdzone.  Zamontowanie  w  tym  miejscu  barierek

wymagałoby  wielu  zabiegów  formalno-prawnych.  Natomiast  wyrwę  przy  ul.  Leśnej  zrobił

właściciel posesji i PWiK Sp. z o. o. w Wyrzysku nie ma z tym nic wspólnego, ale to też zostanie

jeszcze sprawdzone.

Radny Ryszard Sell powiedział, że do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku wpłynął list

gratulacyjny  od  Pani  Poseł  –  Marii  Janyski.  Pani  poseł  zwróciła  się  z  prośbą  o  przekazanie

wszystkim radnym życzeń z okazji Dnia Samorządowca, który miał miejsce 27 maja. Gdyby ktoś

chciał  zapoznać się  dokładnie z ich treścią  to będzie możliwość,  aby to  zrobić w Biurze Rady

Miejskiej.

Radny  Tomasz  Bogdański podziękował  za  zamontowanie  luster  przy  ul.  Lipowej  oraz  przy  

ul. Sportowej w Osieku nad Notecią.
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że Pani Burmistrz sugeruje mu, aby z wszelkimi problemami czy

pytaniami  zwracał  się  bezpośrednio  do  pracowników  Urzędu  Miejskiego.  Radny  czułby  się

niekomfortowo w takiej sytuacji. Kolejne pytanie Pan Wełniak skierował do Pana Wiceburmistrza.

Zapytał,  czy sprawdził  On sprawę dotyczącą  Dobrzyniewa,  która  była  zgłoszona na wspólnym

posiedzeniu  Komisji  Finansów  i  Rozwoju  Gospodarczego  oraz  Komisji  Spraw  Społecznych  

i Bezpieczeństwa w dniu 14 czerwca br.

Jacek Wiśniewski – Zastępca Burmistrza odpowiedział,  iż właściciel  został  poproszony, aby jak

najszybciej to uprzątnąć.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska wyjaśniła radnemu – Panu Wełniakowi, że pewne

rzeczy można załatwić natychmiast, bez zbędnej zwłoki. Sołtysi też rzadko przychodzą do Pani

Burmistrz, żeby załatwić sprawy związane z sołectwem, tylko od razu udają się do odpowiednich

pracowników merytorycznych. Mówczyni dodała, że radny często bywa w Urzędzie, składając przy

tym inne pisma,  zapytania i  interpelacje.  Mógłby więc zacząć działać jak radny i  informować  

o wszelkich problemach bezpośrednio odpowiednie referaty.

Ad 13. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 15:25 Przewodniczący Rady

zamknął L sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Protokół sporządziła:
Patrycja Lewandowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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